
Møteprotokoll 

for 

Utval for helse og omsorg 

Møtedato: 09.03.2021 

Møtestad: Teams 

Møtetid: 12:00 - 15:45 

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

ALVER 
KOMMUNE 

Ståle Juvik Hauqe AP Utvalsleiar 
Kirsti Gietle Floen AP Medlem 
May-lrene Wergeland SP Nestleiar 
Sølvi Gripsgård Knudsen SP Medlem 
Else Marie Skartveit Dale KRF Medlem 
Roy Bø UAVH Medlem 
Hendrik Weber R Medlem 

Det møtte 7 av 8 medlemmar i utvalet. 

Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Leni Dale-kommunalsjef, Helge Kvam- fagansvarleg helse og omsorg adm, - Hege 
Aagaard-Nilsen-rådgjevar helse og omsorg stab, Nordis Holmås-rådgjevar helse og omsorg 
stab, Susanne Gjelsvik- avdelingsleiar NAV, Benthe F. Helland-leiar heimeteneste, 
møtekretær Arthur Kleiveland 

Saknr 

006/21 

007/21 

008/21 

009/21 

010/21 

011/21 

Sakliste 

Tittel 

Godkjenning av innkalling og saksliste 

Godkjenning av møteprotokoll 02.02.2021 

Søknad om salsløyve alkohol - netthandel - Coop Hordaland 

Fondsvedtekter - Fond for kommunalt følgje på ferie og fritidsreise for 
personar med nedsett funksjonsevne 

Rullering av planstrategi 2020 - 2023 Alver kommune 

Meldingar og orienteringar 



006/21: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

Utval for helse og omsorg 09.03.2021: 

Behandling: 

Utvalet godkjende samrøystes innkalling og saksliste. 

HO- 006/21 Vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

007/21: Godkjenning av møteprotokoll 02.02.2021 

Møteprotokollen vert godkjent. 

Utval for helse og omsorg 09.03.2021: 

Behandling: 

Utvalet godkjende samrøystes møteprotokoll for møte 02.02.2021. 

HO- 007/21 Vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

008/21: Søknad om salsløyve alkohol - netthandel  - Coop Hordaland 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

I medhald av Alkohollova og Alver kommune sin alkoholpolitiske plan får Coop Hordaland, 

Obs Horisont, Myrdalsvegen 6 5130 Nyborg, org. nr  982 594 421 salsløyve til netthandel for 

alkoholhaldig drikk gruppe 1 fram til 30.09.24. 

Gjertrud Aalmo er styrar for salsløyve og Eirik Hausberg er avløysar for styrar. 

Sal og utlevering følgjer vedteken Forskrift om sals-, skjenke- og opningstider for Alver 



kommune. 

Alver kommune  skal ha tilgang til mottaks/utleveringskvittering i minst 12 mnd etter utlevering. 

Løyvehavar pliktar å sende til Alver kommune rapport på utlevert mengd alkohol innan 

01.mars kvart år. 

Løyvehavar har sjølv ansvar for til ei kvar tid å leggje fram opplysningar for kommune som kan 

ha konsekvensar for dei vilkår som er sett i løyve. 

Klageadgang: Klagefrist er 3 veker etter mottatt melding om vedtak, jfr. Forvaltningsloven § 

29. Klageinstans er Statsforvaltaren i Vestland. Klage skal sendast til Alver kommune. 

 

Utval for helse og omsorg 09.03.2021: 

 

Behandling: 

Utvalet vedtok rådmannen sitt framlegg til vedtak med 4 mot 3 røyster. 

Følgjande utgjorde fleirtalet: Ståle Hauge-AP, Kirsti Gjetle Floen-AP, Roy Bø-UAVH, Hendrik 

Weber-Raudt. 

May-Irene Wergeland-SP, Sølvi Knudsen-SP, Else Marie Skartveit Dale-KRF utgjorde mindretalet. 

 

HO- 008/21 Vedtak: 

I medhald av Alkohollova og Alver kommune sin alkoholpolitiske plan får Coop Hordaland, 

Obs Horisont, Myrdalsvegen 6 5130 Nyborg, org. nr  982 594 421 salsløyve til netthandel for 

alkoholhaldig drikk gruppe 1 fram til 30.09.24. 

Gjertrud Aalmo er styrar for salsløyve og Eirik Hausberg er avløysar for styrar. 

Sal og utlevering følgjer vedteken Forskrift om sals-, skjenke- og opningstider for Alver 

kommune. 

Alver kommune  skal ha tilgang til mottaks/utleveringskvittering i minst 12 mnd etter utlevering. 

Løyvehavar pliktar å sende til Alver kommune rapport på utlevert mengd alkohol innan 

01.mars kvart år.Løyvehavar har sjølv ansvar for til ei kvar tid å leggje fram opplysningar for 

kommune som kan ha konsekvensar for dei vilkår som er sett i løyve. 

Klageadgang: Klagefrist er 3 veker etter mottatt melding om vedtak, jfr. Forvaltningsloven § 

29. Klageinstans er Statsforvaltaren i Vestland. Klage skal sendast til Alver kommune. 

 

009/21: Fondsvedtekter - Fond for kommunalt følgje på ferie og fritidsreise for 

personar med nedsett funksjonsevne 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner fondsvedtekter – Fond for kommunalt følgje på ferie- og 



fritidsreise for personar med nedsett funksjonsevne punkt 1 – 9 jamfør vedlegg.  

Vedtekter skal vere del av evalueringsrapport for prøveordninga for retningslinje for 

kommunalt følgje på ferie- og fritidsreise for peronar med nedsett funksjonevne 2021-2022. 

 

Eldreråd 08.03.2021: 

 

Behandling: 

Det vart sett fram følgjande felles framlegg til uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til rådmannen sitt framlegg til vedtak med følgjande tillegg; 

Eldrerådet meiner tilskotssummen på kr 2500,- er for altfor liten og bør aukast. 

Dersom den samla tilskotssummen for 2021 ikkje blir brukt opp, må summen overførast til neste 

år. 

 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale sett fram i møtet. 

 

ER- 009/21 Vedtak: 

Eldrerådet kjem med følgjande uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til rådmannen sitt framlegg til vedtak med følgjande tillegg; 

Eldrerådet meiner tilskotssummen på kr 2500,- er for altfor liten og bør aukast. 

Dersom den samla tilskotssummen for 2021 ikkje blir brukt opp, må summen overførast til neste 

år. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.03.2021: 

 

Behandling: 

Framlegg frå Reidar Knutsen-SAFO: 

Ved etablering av ferieretningsliner bad RMNF om at Alver kommune dekkar ekstrakostnad til 

løn, men dette vart ikkje teke inn. Prosjektgruppa sine eksempel viste svært høge 

ekstrakostnader for dei som treng kommunalt følgje, og 2.500,- per kommunalt tilsett per tur vil 

dekke ein svært liten del. RMNF er redd nesten ingen vil ha økonomi til å nytta tilbodet, og at 

det meste av fondet difor vert ståande ubrukt. Difor ber RMNF om at det maksimale tilskotet 

aukast, og vert sett til inntil 10.000,- per kommunalt tilsett per tur. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

RMNF- 012/21 Vedtak: 

Ved etablering av ferieretningsliner bad RMNF om at Alver kommune dekkar ekstrakostnad til 

løn, men dette vart ikkje teke inn. Prosjektgruppa sine eksempel viste svært høge 

ekstrakostnader for dei som treng kommunalt følgje, og 2.500,- per kommunalt tilsett per tur vil 

dekke ein svært liten del. RMNF er redd nesten ingen vil ha økonomi til å nytta tilbodet, og at 

det meste av fondet difor vert ståande ubrukt. Difor ber RMNF om at det maksimale tilskotet 

aukast, og vert sett til inntil 10.000,- per kommunalt tilsett per tur. 

 

Ungdomsråd 08.03.2021: 

 

Behandling: 

Orientering i saka under felles orienteringsmøte for RMNF, UR og ER 



 

UR- 011/21 Vedtak: 

Tatt til orientering.  

 

Samrøystes vedteke 

 

Utval for helse og omsorg 09.03.2021: 

 

Behandling: 

På vegne av AP, SP og KRF sette utvalsleiar Ståle Hauge-AP fram følgjande framlegg: 

Som rådmannen med følgjande endringar: 

Nytt Punkt 7.1.  

Tilskotstak per tur vert sett til inntil 50% av ekstrakostnadene innbyggjarane får med utgifter til 

følgepersonar (dette gjeld ekstra lønsutgifter, døgntillegg og diett) 

  

Nytt Punkt.7.2. 

Kommunen skal nytte skjønn ved tildelinga av fondsmidlar. Ein skal prioritere brukarar som har 

størst hjelpebehov og størst vanskar med å komme på tur utan tilskot. Deretter skal personar 

som ikkje har vore på fritidsreiser nyleg med støtte frå fondet, prioriterast, for å oppnå ei 

rullering av kven som får tildelingar, dersom fondet ikkje er stort nok til samtlege søkjarar kvart 

år.  

 

Utvalet vedtok samrøystes fellesframlegg frå AP, SP og KRF. 

 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak, med endringsframlegget sett 

fram i møtet. 

 

HO- 009/21 Vedtak: 

Utval for helse og omsorg kjem medølgjande innstilling i saka: 

Kommunestyret godkjenner fondsvedtekter – Fond for kommunalt følgje på ferie- og 

fritidsreise for personar med nedsett funksjonsevne punkt 1 – 9 jamfør vedlegg.  

Vedtekter skal vere del av evalueringsrapport for prøveordninga for retningslinje for 

kommunalt følgje på ferie- og fritidsreise for personar med nedsett funksjonevne 2021-2022. 

Nytt Punkt 7.1.  

Tilskotstak per tur vert sett til inntil 50% av ekstrakostnadene innbyggjarane får med utgifter til 

følgepersonar (dette gjeld ekstra lønsutgifter, døgntillegg og diett) 

  

Nytt Punkt.7.2. 

Kommunen skal nytte skjønn ved tildelinga av fondsmidlar. Ein skal prioritere brukarar som har 

størst hjelpebehov og størst vanskar med å komme på tur utan tilskot. Deretter skal personar 

som ikkje har vore på fritidsreiser nyleg med støtte frå fondet, prioriterast, for å oppnå ei 

rullering av kven som får tildelingar, dersom fondet ikkje er stort nok til samtlege søkjarar kvart 

år.  

 

 

 

010/21: Rullering av planstrategi 2020 - 2023 Alver kommune 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 



Alver kommunestyre godkjenner framlegg til endringar i planstrategi 2020 -2023 for Alver 

kommune. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.03.2021: 

 

Behandling: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

RMNF- 010/21 Vedtak: 

Ingen merknader.  

 

Eldreråd 08.03.2021: 

 

Behandling: 

Det vart sett fram følgjande framlegg til uttale i møtet: 

Eldrerådet sluttar seg til rådmannen sitt framlegg med følgjande merknad: 

Eldrerådet etterlyser synlegheit i planane for dei ulike nærsentra i Alver kommune. 

Områdeplan for nærområdet Lindås, som vart overført frå Lindås kommune til nye Alver, er 

ikkje synleg i den presenterte planen. 

 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegget sett fram i møtet. 

 

ER- 012/21 Vedtak: 

Eldrerådet kjem med følgjande uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til rådmannen sitt framlegg med følgjande merknad: 

Eldrerådet etterlyser synlegheit i planane for dei ulike nærsentra i Alver kommune. 

Områdeplan for nærområdet Lindås, som vart overført frå Lindås kommune til nye Alver, er 

ikkje synleg i den presenterte planen. 

 

Ungdomsråd 08.03.2021: 

 

Behandling: 

Orietering i saka under felles orienteringsmøte for RMNF, UR og ER  

 

UR- 013/21 Vedtak: 

Tatt til orientering 

 

Samrøystes vedteke 

 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.03.2021: 

 

Behandling: 

Hogne Haugsdal-kommunalsjef orienterte og svarte på spørsmål. 

 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  

 

OKK- 011/21 Vedtak: 



Uttale frå OKK - 09.03.2021: 

Ingen merknader. 

 

Utval for helse og omsorg 09.03.2021: 

 

Behandling: 

Utvalsleiar Ståle Hauge-AP sette fram følgjande framlegg til uttale frå HO i sak om Planstrategi 

i Alver kommune: 

Forslag til Planstrategi inneheld eit eige punkt om temaplanar der enkelt temaplanar er tatt 

med vidare. Dersom punkt 3. Temaplanar i Planstrategien skal vera eit eige punkt, ønskjer HO 

at plan for RUS-politisk plan vert tatt inn att i punkt 3. 

 

Framlegget frå utvalsleiaren vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

Rådmannen sitt framlegg fekk 0 røyster og fall. 

Utvalsleiaren sitt framlegg fekk 7 røyster og vart vedteke. 

 

HO- 010/21 Vedtak: 

Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale i sak om Planstrategi i Alver kommune: 

Forslag til Planstrategi inneheld eit eige punkt om temaplanar der enkelt temaplanar er tatt 

med vidare. Dersom punkt 3. Temaplanar i Planstrategien skal ver eit eige punkt, ønskjer HO 

at plan for RUS-politisk plan vert tatt inn att i punkt 3. 

 

Utval for areal, plan og miljø 10.03.2021: 

 

Behandling: 

Orientering i saka v/Kristin Nåmdal-tenesteleiar Plan og analyse 

Framlegg frå Leif Taule-Sp: 

Områdeplan for Bøvågen vert lagt inn i strategiplanen. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Framlegg frå Ingrid Fjeldsbø-H: 

Framlegget vart røysta over punkt for punkt: 

1. Ny områdeplan Lindås 

2. Sambandet vest taes inn 

3. Ruspolitisk plan taes inn 

4. Landbruksplan taes inn 

5. Digitaliseringsplan taes inn 

6. Områdeplan Bøvågen 

 

1. Ny områdeplan Lindås 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

2. Sambandet vest taes inn 

Framlegget vart vedteke med 6 røyster (Heine Fyllingsnes-H, Leif Taule-Sp, Anne Grete Eide-

Ap, Kenneth Murberg-H, Ingrid Fjeldsbø-H, Malin Andvik-Krf) 

 

3.Ruspolitisk plan taes inn 

Framlegget vart vedteke med 8 røyster, mot 1 røyst (Leif Taule-Sp) 

 

4.Landbruksplan taes inn 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

 

5. Digitaliseringsplan taes inn 



Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

6. Områdeplan Bøvågen 

Framlegget vart tatt vekk. 

 

Framlegg frå Sveinung Toft-V: 

 A.Områdeplan for Midtmarka/Flatøy vert teke ut av planstrategidokumentet. 

Grunngjeving: 

1. Prioritere plankapasitet. Kommunen er i oppstarten med nye, overordna planar som skal 

samordna planane frå dei tre samanslåtte kommunane. Dette vert eit krevjande arbeid, som 

bør ha fullt fokus og som plankapasiteten heller bør prioriterast til. 

2. Alver kommune bør prioritere planar for å ta heile kommunen i bruk før nye planar sentralt. 

3. Logisk og effektiv planrekkjefølgje. Kommunen sine overordna areal- og samfunnsplan må 

på plass før ein kan jobba vidare ned denne planen. Ny kommuneplan sin arealdel for Alver 

er ikkje på plass før hausten 2023. 

4. Området i og ved Midtmarka er ikkje definert som eit nytt lokalsenter eller regionsenter i 

intensjonsavtalen for Alver kommune. Ein kystlandsby vil konkurrera med Knarvik og 

øydeleggja for utviklinga av eit konsentrert og miljøvenleg regionsenter. 

5. Fylkesutvalet i Vestland fylkeskommune har med stort fleirtal (12 røyster mot 5 frå Høgre og 

FrP) i møte den 30.04.2020 fremja motsegn mot planen. 

6. Alver kommune må ta vare på verdifulle natur og friluftsområde, og ikkje byggja dei ned. 

 

B. Planarbeidet for Sambandet Vest vert avslutta. 

Grunngjeving: 

Prosjektet vil kosta milliarder, øydeleggja flott kystlandskap, og samfunnsnytten vil vera svært 

låg. 

C. Alver kommune startar opp arbeid med kommunedelplan for biologisk mangfald og 

nykartlegging av verdifull natur- og viltområder.                                                                                                                  

Grunngjeving, det er viktig å ta vare på biologisk mangfald. 

D.  Kommundelplan for klima og miljø må starta opp i 2022. 

E. Eigen kommunedelplan for trafikktryggleik må startast opp i 2022.                                                                                                                                                                                                                                                  

Grunngjeving:  Trafikktryggleik må drøftast i eigen plan og ikkje bakast inn i ein eigen plan for 

kommunale vegar. 

 

Framlegget vart røysta over punkt for punkt: 

A.Områdeplan for Midtmarka/Flatøy vert teke ut av planstrategidokumentet. 

Grunngjeving: 

1. Prioritere plankapasitet. Kommunen er i oppstarten med nye, overordna planar som skal 

samordna planane frå dei tre samanslåtte kommunane. Dette vert eit krevjande arbeid, som 

bør ha fullt fokus og som plankapasiteten heller bør prioriterast til. 

2. Alver kommune bør prioritere planar for å ta heile kommunen i bruk før nye planar sentralt. 

3. Logisk og effektiv planrekkjefølgje. Kommunen sine overordna areal- og samfunnsplan må 

på plass før ein kan jobba vidare ned denne planen. Ny kommuneplan sin arealdel for Alver 

er ikkje på plass før hausten 2023. 

4. Området i og ved Midtmarka er ikkje definert som eit nytt lokalsenter eller regionsenter i 

intensjonsavtalen for Alver kommune. Ein kystlandsby vil konkurrera med Knarvik og 

øydeleggja for utviklinga av eit konsentrert og miljøvenleg regionsenter. 

5. Fylkesutvalet i Vestland fylkeskommune har med stort fleirtal (12 røyster mot 5 frå Høgre og 

FrP) i møte den 30.04.2020 fremja motsegn mot planen. 

6. Alver kommune må ta vare på verdifulle natur og friluftsområde, og ikkje byggja dei ned. 

 

Framlegget fekk 4 røyster og fall (Ingrid Fjeldsbø-H, Ståle Hopland-Uavh, Leif Taule-Sp, 

Sveinung Toft-V) 

 

 

B. Planarbeidet for Sambandet Vest vert avslutta. 

Grunngjeving: 



Prosjektet vil kosta milliarder, øydeleggja flott kystlandskap, og samfunnsnytten vil vera svært 

låg. 

 

Framlegget fekk 4 røyster og fall (Jon Vidar Sakseide-Krf, Ståle Hopland-Uavh, Leif Taule-Sp, 

Sveinung Toft-V) 

 

C. Alver kommune startar opp arbeid med kommunedelplan for biologisk mangfald og 

nykartlegging av verdifull natur- og viltområder.                                                                                                                  

Grunngjeving, det er viktig å ta vare på biologisk mangfald. 

 

Framlegget fekk 2 røyster og fall (Ståle Hopland-Uavh, Sveinung Toft-V) 

 

 

D.  Kommundelplan for klima og miljø må starta opp i 2022. 

 

Framlegget fekk 3 røyster og fall (Ståle Hopland-Uavh, Sveinung Toft-V, Leif Taule-Sp) 

 

 

E. Eigen kommunedelplan for trafikktryggleik må startast opp i 2022.                                                                                                                                                                                                                                                  

Grunngjeving:  Trafikktryggleik må drøftast i eigen plan og ikkje bakast inn i ein eigen plan for 

kommunale vegar. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

 

Rådmannen sitt framlegg med endringsframlegg vart samrøystes vedteke. 

 

APM- 045/21 Vedtak: 

Uttale frå APM - 10.03.2021: 

Alver kommunestyre godkjenner framlegg til endringar i planstrategi 2020 -2023 for Alver 

kommune med slik endring:  

1.Områdeplan for Bøvågen vert lagt inn i strategiplanen. 

2.Ny områdeplan Lindås 

3.Sambandet vest taes inn 

4.Ruspolitisk plan taes inn 

5.Landbruksplan taes inn 

6.Digitaliseringsplan taes inn 

7.Eigen kommunedelplan for trafikktryggleik må startast opp i 2022.                                                                                                                                                                                                                                                  

Grunngjeving:  Trafikktryggleik må drøftast i eigen plan og ikkje bakast inn i ein eigen plan for 

kommunale vegar. 

 

 

 

011/21: Meldingar og orienteringar 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Meldingar og orienteringar vert tekne til orientering. 

 

Utval for helse og omsorg 09.03.2021: 

 

Behandling: 

Utvalsleiar Ståle Hauge-AP fekk permisjon før sak 11/21, og nestleiar May-Irene Wergeland-SP 

overtok som møteleiar. 



 

- Rådgjevarar helse og omsorg stab, Hege Aagaard-Nilsen og Nordis Holmås orienterte om 

bruk av bruk av robot i helse og omsorg. 

- Avdelingsleiar Susanne Gjelsvik i NAV orienterte om familiesatsing for låginntektsfamiliar 

- Benthe F. Helland orienterte om tilskot til aktivitetstilbod og besøksvert (tiltakspakke for 

sårbare eldre) -  status og framdrift 

 

Utvalet tok samrøystes meldingar og orienteringar til orientering. 

 

HO- 011/21 Vedtak: 

Meldingar og orienteringar vert tekne til orientering. 
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